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A kongresszus tartama alatt: 

Naponta magasan túlteljesítik a tervet 
a Szegedi Ruhagyár dolgozói 

Már tőfeb íztoen hírt ad- bőL A felajánlott 1,2 száza- teljesítették napi tervelő-
tunk arról, hogy a Szegedi lék helyett 2,7 százalékkal irányzatukat. Különösen jó 
Ruhagyárban milyen jó növelték a termelékenységet, eredményeket értek el a 
eredményeket hozott a kong- Ezek a szép eredmények a kongresszusi műszak alatt >a 
resszusi verseny. Most ismét kongresszusi jó versenyszel- B-műszak dolgozói. Itt pél-
újabb nagyszerű eredmé- lemben születtek. Ezt mi dául a hatos szalag ISl.S 
nyékről számolhatunk be. sem bizonyítja jobban, mint- százalékos, az ötös szalag 
Az üzem dolgozói a kong- hogy a legtöbb szalag állán- 119,3 százalékos, a heteasza-
resszus megnyitásáig maga- dóan túlteljesítette tervelő- lag pedig 117,3 százalékos 
san túlteljesítették felajánlá- irányzatát Így október és tervteljesítést ért el. A 42-es. 
sukat. Az eredetileg vállalt november hónapban több és az 52-es. szövetszalagok is. 
évi négy és fél millió forin- mint nyolcezer darab ruhá- több mint öt százalékkal tel-
tos többlettermelés helyett zati terméket gyártói : ter- jesítették túl a héten napi 
csaknem kilencmillió forint ven felül az üzem d. gozói. tervelőirányzatukat. Az 
értékű túltermeléssel gazda- Az MSZMP VII. kong- üzemben a kongresszusi ver-
gították a népgazdaságot. A resszusának megkezdésekor seny egészen az év végéig 
verseny alatt igen szépen ja- elhatározták a munkások, tart, s az év végén jutal-
vult az elsőosztályú minősé- hogy a kongresszus tartama mázzák majd a verseny leg-
gű áruk részaránya ie A alatt még jobb eredménye- j o b b d 0 j g 0 7 < H t j anuár 1-től 
vállalt 93,5 szazalekoe e l s ő ket érnek el. Elhatarozasu- , ,„ . , 
osztályú áru helyett eddig kat tett követte és a kong- P 0 0 ^ a J s™ U1 tervfel-
94,4 százalék elsőosztályú resszus megnyitása óta eltelt adatoknak megfelelően ú j 
árat szállítottak ki az üzem- négy nap mindegyikén túl- munkavensenyt indítanak be. 

A tudományos kutatómunka 
sikere érdekében ... 

Látogatás a szegedi Orvosegyetem könyvtárában 

Háromszázezer f o r i n t . , ilyenkor a koradélutáni órák- ban működő orvosok és ál-
Ennyit fordított az 1958-59- ban még kevesen vannak, latorvosok, de mi látjuk el 
es évben az egészségügyi Olasz Imréné olvasótermi szakkönyvekkel a Dél-ma-
kormányzat és a szegedi Or- ügyeletes gondoskodik most gyaroszági egészségügyi in-
vosegyetem a Lenin körúti az olvasók által kért köny- témények legnagyobb részét, 
»házikönyvtár-« korszerűsítő- vek előteremtéséről. Zallár Kölcsönzünk szakkönyveket 
sére, a tudományos kutató- Andor, az olvasótermi szol- Hódmezővásárhelyre, Szen-
munka igényeit minden vo- gálát vezetője — és mellé- tesre, Makóra, Békéscsabára 
natkozásban kielégítő mo- kesen a SZEAC kitűnő fe- és Csongrádra is. Körülbelül 
dern könyvtárrá való fej- dezetjátékosa — délelőtt volt ez az, amit a könyvtárunk 
lesztésére. Az elmúlt hetek- szolgálatban. Az ablak mel- rendszeresen e lvégez. . . 
ben fejezték be például a lett álló kis asztalkán külö- leanasvobb lee-
160 ezer forintos beruházás- nős b e r e n d e ^ hívja fel ma- k o r s z f r ü b b e n 7 ^ e t t szak-
sai épült fémvázás, három- gara a f.gyelmet, könyvtárának a munkájáról 
szintes modern kon^rak ta r mikrofilmen í r n i jóleső érzés. Mintahogy 
felszerelését, amely legalább ÖZaKKOnyV — miKrOTIimen j ( J ^ ^ ^ ^ m o d e r n 
tíz évre megoldotta a konyv- _ l g 5 6 U v a s 2 á n v á s á n > 1 _ könyvtárat, a szépen beren-
tár . ferohely-problemáit. Meg t u k 9 5 0 0 f o r i n t é r t _ V j } á g o - dezett olvasótermeket, a sok 
akkor is, ha minden evben s f t f e l p á l f y G y u , a _ E n . k ü l f ö i d i folyóiratot. S mint-
554 ezer forintot fordítanak n e k a b e r e n d e z é s n e k a s e . a h o g y j ó v o l t hallani, mi-
könywasarlásra, mint az el- g í t s é g é v e l e i o l v a s h a t ó k a lyen sikerrel végzi a könyv-
múlt evben tettek mikrofilmre fölvett könyv és tár sokirányú és nem kis 

Már nemcsak házikönyvtár m u t a t j a g f s z í t é s t k ö v e t e 1 6 m u n k á " 

— A könyvtár a fölszaba- hogyan. A gép beárnyékolt 
dúlás előtt valóban »házi- üveglapján egy angolnyelvű 
könyvtár« volt. Az egyetem könyv vagy folyóirat egyik 
tanári kara számára létesült, oldala jelenik meg, fölna-
Azóta persze sok víz le- gyítva természetes nagyság-
folyt a Tiszán — mondja ra. A különbség csupán any-
mosolyogva Pálfy Gyula a nyi, hogy itt a betűk fehé-
könyvtár vezetője, akivel rek, s az alap fekete, 
most épp a folyóirat-olvasó _ Százötven ilyen mikro-

Papp Lajos 

Fokozódott a lakosság érdeklődése 
a várospolitikai kérdések iránt 
Szaporodott a közérdekű javaslatok száma a második féltévi tanácstag-

beszámolókon 

Most fejeződtek b e Sze- a felszólalók azt, hogy ké- emeletráépítésekkel qe 
geeten- a taiBáestag-beszánie- résük teljesítéséue van-e rontsák el az épület stílu-
lófc. Az érdeklődés * igen anyagi lehetőség; Most, a sát. 
nagy volt a gyütéseit iránt, második. félévi beszámolór Közlekedési kérdéseket is 
atool a városi és kerületi kon- iljscen vonatkozásban, felvetettek. A baktól kiskeii-
tanácsok tagjai tájékoztat- foidulat. történt A felszó- tek lakói kélték, hogy a vár-
ták a lakosságot a tanács laiók kérelmükhöe- hozzár sát-helyi betonúton az AL* 
snuakájúrói, s az aktuális tették azt is, hogy milyen győig közlekedő MÁYAUT*. 
várospolitikai kérdésekről.- anyagi forrást javasolnak a buszjácateit sűrítsék, mert 

Változatosak és sok he- kért dolog elintézéséhez, azt a település lakói is: 
lyütt nagyon érdekesek vol- azonkívül az> érdekelt utca igénybe- veszik. Felső tisza-
fák ezek a gyűlések. Néhol lakói,, szomszédai és első- parton nagyon, nehéz a köz«-
20—30 választó hallgatta vé- sorban saját maguk névé- lekedés a rossz út miatt* 
gig a beszámolót, de sok. bea ezért a környékbeliek kérik 
olyan gyűlés volt, ahol az üt sürgős megjavítását. 

száznál kétszáznál t i*- S ^ k X * ^ ^ A sportola.si Ehetőségek 
^ ¿ L . . t o * ™ a k »«»»«S '* bővítését is javasolták, Nincs 

^ me®' Az ilyen felajánlásokat Szegednek korszerű jégpá-
A megjelentek mindenütt n a g y részben a külső vá- l y á j a — került szóba több 

hozzászóltak a tanácstagok , , , ' helyütt; Több észrevétel 
által elmondottakhoz. Je- roswssMwn tette* meg. fe- hangzott el a vendéglátó-
len tős fejlődés mutatkozik tőfttelepen a 47-es utca la- ipar munkájával kapcsolat-
a felszólalások tartalmában, kői» a baktói kiskertek la- ban. Kifogasolták többek 
Bár sok helyütt még min» kg* a fodortelepiek, a bé- között, hogy. a Kálmán ut-
dig. egyéni kérdéseket: lar , w u i ^ X u n a c a i" a körtöltés soron levő 
kásügyeket, az Ingatlanke- K f H e i e p i«*> újszegeden a i t a l l ! ) o l t o k . piszkosak, 
zefő munkájával kapcsolatos József Attila-telepiek. a Egyébként igen különbö-
doígokat hoztak fel a föl- Kállai fasor és a Töltés ző területekre vonatkozó ja-
szólalék, de az első félévi utca környékén lakók aián- v a s l a t o t hangzottak el; 
beszámolókhoz hasonlóan a I o U a k munkát; A társadalmi tulajdon vé-
valaszíok az lüetekes körzet, A m i k o r ^ e g y i k deh»e is napirendre ke-
a kerület, sót a város egé- beszámoló-gyűlésen szóba rittt többek között. 
«zét érintő ügyeket vetettek k e r ű l t a H o n v é d t é r rende. Három S'űlésen is 1rifogá-

^ .., „ x , - solták.- hogy a nagykörúton 
is, e belterületen fekvő a járdaépítéseknél a bon-

rész lakói ugyancsak segít- tásból kikerült egész tég-
séget ajánlottak fel. l á ka t is behajigálták a jár-

da alapjaihoz szükséges tör-
Nagy visszhangra találtak melék-betonba. Felsővároson 
a város széiútési elgondo- felvetették, hogy a József 
lások is ezeken a gyűlé- Attila sugárúton levő postá-
sokén. helyisége kiesi, a feleknek 

A parkok fejlesztésére ki- » ^ « j * * ^ « * » 

sok helyütt jelentkeztek d < ) i g 0 2®U t a n a c s i t e r v h e z A második félévi tanács-
y u l , , SQk helyütt szóltak hozzá, tag-beszámolók alkalmával 

Többek között a Szent elhangzott javaslatok, ész-
György tér rendbehozását, revételek feldolgozása már 

„ . . , , . megkezdodott. A javaslato-
Még néhánv évvel ezelőtt 3 3 U" k a t továbbítják az illetékes Meg nehany évvel ezelőtt ^ ¿ j t é m > p ^ g gyermek- szervekhez és az azoktól ka-

az volt a jellemző az ilyen- j á t s l 6 t é r létesítését javasol- Pótt válaszokat, illetve a 
fa j ta gyűlésekre, hogy a t á k > F e l h f v t á k a z pietékesek ^yas la t sorsát a tanáesta-
felszólalók csupán kérték, f l f f v - , m z , . „ ^ ¿ „ „ „ ^ k . §ok közvetlenül, legtöbbször 
sőt követelték hoav ad- ^Syélmét ágyazzanak arra , s z e m é , y e s e n k Ö 2 i i k a í e U 
sot követeitek, hogy ad h o g y a r é g i épületeknél az szólalókkal; 
jon á tanács járdát, kutki-
folyót, biztosítson jó köz-
világítást* Nem latolgatták 

fel. A mostani tanácstag-
beszámoló gyűlések is azt 
tükrözik, hogy 

a lakosság érdeklődése 
nagyon megnőtt Szege-
den is a közügyek iránt. 

Érdeklődnek a megoldás 
és módja iránt 

is. Ezzel párhuzamosan 

javaslatokkal, sőt munká-
val is segítik körzetük ta-
nácstagjait. 

polcaira kitett orvosi szak-
lapokat nézegetjük. 

— Most nyitva áll a 

film-felvétele van a könyv-
tárnak — folytatja aztán. — 
Tudomásonr szerint egy sze-

könyvtár a városi, sőt a vi- g e d i k ö n y v t á r s e m rendelke-
déki orvosok számára is. Fel-
sőéves egyetemi hallgatók 
közül sokan rendszeresen Iá-

zik ilyen berendezéssel raj-
tunk kívül. Pedig a mikro-

togatják az olvasótermünket, film-fölvételek elválasztha-
S természetesen az egyetem tatlanok a modern könyvtár-
intézeteiben és klinikáin t p c h n i k 4 t ó l ' N e k ü n k v a n s a . 
dolgozó kutatóorvosok is technikától. Nekünk van sa 
hozzánk fordulnak segítsé- ját foto-műhelyünk is, ahol 
gért a kutatómunkájukhoz magunk' is készítünk filme-
szükséges irodalom felkuta- k e t é s fényképmásolatokat a 
tásában. hozzánk érkező kölcsönadott 

A három polcon német, 
angol, francia, orosz, J e n - külföldi szakkönyvekről, 
gyei, cseh nyelvű szaklapok amelyeket a Széchenyi 
sorakoznak. Sőt van közöt- Könyvtár könyvtárközi szol-
tük egy kínai is, a fölírásá- g á l a t á n a k segítségével szer-
ből ítelve. .. , „ . , , . , 

zunk be. így aztan még ha-
Folyóiratok, szaklapok, tékonyabban elő tudjuk se-

Új könyvek gíteni a hozzánk forduló 
, kutatók munkáját. 

— Hány orvosi szaklapot 
járat a könyvtár rendszere- A környékre ¡S 
sen? 

- Mindenekelőtt rendsze- - S mégis, körülbelül ha-
resen megkapjuk a Magyar- nyan fordulnak a »hazi-
országon megjelenő összes könyvtárhoz« ilyen Iranyu 
orvosi és állatorvosi szakla- segítséget lcerve? 
pokat. Ezek mellett 600 kü- ~ Hogy hanyan, azt így 
lönféle folyóirat, hetilap és nem tudom megmondani. De 
évkönyv érkezik hozzánk a az e l m u l t f v b e " például 676 

- M n i n J I , ««-,?- r f t f Y l TC l-l — 
világ minden tájáról — 
hangzik a pontos válasz, s 
mindjárt utána kiegészítés-
ként: persze ezek csak a 
legfontosabbak, hiszen a vi-
lágon most körülbelül négy-

alkalommal adtunk segítsé-
get tanulmányukon dolgozó 
klinikusoknak és intézeti ku-
tatóknak. Lényegében a 
könyvtárnak ez is a legfon-
tosabb föladata, hiszen az 

ezer féle orvosi szaklap je- egyetem intézeteiben és kii 
lenik meg, s ez a szám to- n l k a i n csak olyan orvosok 
vább növekszik az ú j szak-
tudományágak különválásá-
nak mégfelelően. 

— S mekkora a könyvtár 
könyvkészlete? 

— 1958 végén 52 és fél-
ezer volt, azóta természete-
sen újabb kötetekkel gyara-
podtunk . . . 

dolgoznak, akik a gyógyítás 
mellett részt vállaltak a tu-
dományos és az oktatómun-
kából is. 

— Ezenkívül milyen más-
irányú föladatokat lát el a 
könyvtár? 

— Állandó olvasóink szá-
ma 417. Ezek között vannak 
egyetemi 

Az aero-ionok és a szervezet 
normális működése 

Á szovjet tudósok beható- az esetben á tyúkok tojásho-
an foglalkoznak a levegő zama, a tehenek tejének 
»dúsításának« probléma jó- zsírtartalma, a juhok gyap-
val. L. Vasziljev professzor, jának minősége megjavult, 
a szovjet orvostudományi Azok az állatok, amelyek-
akadémia levelezőtagja szá- nek ionizált levegőben tar-
mos kísérlet alapján megál- tott takarmányt adtak, job-
lapította, hogy minden élő- ban növekedtek, súlyuk gyor-
lény normális működéséhez sabban gyarapodott, 
szükség van a levegő legpa- A z a ero-ionok megtisztít-
rányibb részecskéinek, az j á k a levegőt a mikroorganiz-
elektromos töltésű aero-io- musoktól és a portól. A. Csí-
noknak a jelenlétére Az ZSOvszkij professzor ion-ge-
aero-ionok kedvező hatást n e r á tora , amelyet terápiás 
gyakorolnak a szervezetre, a célokból az egyik moszkvai 
tüdőn át a vérbe jutva meg- p oliklinikán állítottak fel, 
javítják a vér összetételét, különösen jó eredményekhez 
felfrissítik az idegrendszert* vezetett. A leningrádi orvos-

Állatokkal érdekes kísérle- tudományi főiskolán nemrég 
teket végeztek ezen a téren, kipróbált hidro-aero-ionizáló 
Ha a levegő egyáltalán nem készülék a negatív töltésű 
tartalmazott negatív töltésű aero-ionok magas koncentró-
ionokat, a kísérleti állatok cióját biztosítja. Az aero-
csakhamar megbetegedtek és ionok belélegzése javítja az 
elpusztultak. Ha viszont te- e m b e r közérzetét, magas vér-
lítve volt negatív ionokkal, , , _ í„i„r. 
az állatok nagyszerűen érez- n y o m á s ' a s z t m a 6 8 a í e l s 0 

ték magukat, súlyuk észre- légzőutak hurutja eseten 
vehetően gyarapodott. Ebben ajánlatos. 

Csempegyártó üzemmel bővül 
a Szegedi Építőipari Vállalat 

A fokozódó lakásépítkezé- geit és gazdasági kihatását, 
sek folytán egyre nagyobb a A gyártás a Szegedi Építő-
kereslet a cserépkályhák ipari Vállalat keretében len-
iránt. Ugyanakkor, mivel a ne a leggazdaságosabb. Ez a 
cserépkályhák gazdaságosak, vállalat "külön részleget állít 
az Ingatlankezelő Vállalat fel majd a kályhacsempék 
lakóházaiban, és sok magán- gyártására, 
tulajdonban lévő házban ki- Utasítást adott a tanács 
cserélik a régi öntöttvas végrehajtó bizottsága az ú j 
kályhákat. kályhacsempegyártó üzem-

A körülmények folytán bi- rész sürgős megtervezésére, 
zonyos idő óta hiánycikké mivel a gyártásnak már a 
vált a cserépkályha. Az igé- jövő év második felében meg 
nyek kielégítésére a városi kell Indulnia ennél a tanács! 
tanács végrehajtó bizottsága vállalatnál, 
elhatározta, hogy kályha- - A z „ j üzemrészt a tanács 
csempe üzemet létesít Szege- ju e tve éoítési és köz-
den. Az építés- és közieke- t e r v ' l U e t v e e p i t e 6 1 e s k o z 

dolgozók, szegedi i ciesi osztály megvizsgálta az lekedesi osztálya együttes se-

A M Á D I Ó E L Ő T T 
Az egész ország figyelme hallgatják:, közös megegye* 

kíséri az MSZMP VII. zés saerint együttesen a 
kongresszusát. Az emberek pártkongresszusról sugárzott 
az újságokból ismerkednek közvetítést. A rádióhallga-
a beszámolókkal, a tanács- tásra néhány vendég Is he-
kozás menetével, de a la- toppant a kerületi népfront-
kosság tízezrei az esténkén- bizottságtól és a nőtanács-
ti rádióközvetítésekből is tói, 
meghallgatják a legfrissebb Az alsó kép Palotás Ist-i 
híreket. Szegeden is város- vánt és családját mutat ja 
szerte bekapcsolják este fél he az esti, ezeken a napo-

7 órakor a rádiót a klu- kon szokásos programnál, 
bókban, intézményekben és Palotás István a Szegedi 
lakésokban egyaránt. Foto- Kenderfonógyár lakatosa* 
riporterünk két helyen is emellett az időszerű kérdé-
megörökítette ázt a pilla- sek tanfolyamát vezeti az 
natot, amikor a dolgozók a üzemben. Gyakran fordul-
párt útmutatásait hallgat- nak hozza kérdésekkel mun-
ják. katársai — első kézből 

Felső képünkön a móra- akarja tehát meghallgatni 
városi pártszervezet egyik a pórtkongresszuson el-
szemináriumának tagjai hangzottakat. 

egyetemi uoigozoR, szegeui i désl osztály megvizsgálta az leneueüi osziaiya egy unes se- j 
A nagy olvasóteremben vagy Szeged-környeki falvak-1 üzem létesítésének l e j t ő s é - gítségével valósítják meg. 1 (Uebmann Béla felv.J 


